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سخنگوی گمرک:
صادرات به عراق از ۳ مرز تجاری متوقف شد 

ســخنگوی گمرک گفت: به دلیل ظرفیت 
محدود گمرکات عراق در پذیرش همزمان 
کامیون های تجــاری و زوار، صادرات کالا 
از ســه مرز شــلمچه، چذابه و مهران تا 

۲۶ شهریور متوقف شد.
سید روح اله لطیفی، سخنگوی گمرک اظهار داشت: در 
ایام اربعین سید و سالار شهیدان به دلیل ظرفیت محدود 
گمرکات عراق برای پذیرش هم زمان مسافر و کالای 

تجاری، و به منظور تردد روان و جلوگیری از توقف طولانی در مرزها و ضایع شدن کالاها از 
امروز تا ۲۶ شهریور از ارسال کالاهای صادراتی به مرزهای شلمچه، چذابه و مهران خودداری 

کنند.
وی افزود: کامیون هــای حامل کالاهای صادراتی با هماهنگی گمرکات مبدا می توانند تا 
۲۶ شهریور از مرزهای تجاری جایگزین این سه مرز، یعنی گمرکات پرویزخان، سومار، شوشمی، 

شیخ صله و مرز دریایی خرمشهر برای صادرات محموله های صادراتی به عراق اقدام کنند.

سرپرست وزارت کار: 
باید فرهنگ تعاون را ترویج کنیم 

سرپرست وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: اتفاقی که حتماً باید بیفتد 
این است که ما بتوانیم فرهنگ تعاون را در عموم مردم و آحاد جامعه ترویج و 

تکثیر کنیم و موفقیت های بخش تعاون را به منصه ظهور برسانیم. 
به گزارش از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، »محمدهادی زاهدی وفا« به همراه جمعی از 

مدیران معاونت امور تعاون از نمایشگاه »رسم تعاون« بازدید کرد. 
در این بازدید »مهدی مسکنی« معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و »محمد 
شیخ حسینی« سرپرست بانک توسعه تعاون توضیحاتی درباره بخش های مختلف این نمایشگاه 
ارائه دادند. زاهدی وفا، سرپرست وزارت تعاون در حاشیه بازدید از این نمایشگاه، ضمن تشکر از 
معاونت امور تعاون که این نمایشگاه را برپا کرده است، بیان کرد: نمایشگاه در فضایی برگزار شده 

که بازدیدکنندگان زیادی بتوانند از این امکانات، نتایج و تجارب استفاده کنند.
وی افزود: اتفاقی که حتماً باید بیفتد این است که ما بتوانیم فرهنگ تعاون را در عموم مردم و 

آحاد جامعه ترویج و تکثیر کنیم و موفقیت های بخش تعاون را به منصه ظهور برسانیم.
سرپرست وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطرنشان کرد: این نمایشگاه و نمایشگاه های 

مشابه آن، حتماً می تواند در این جهت موفق باشد.

 افزایش بهره وری در تولید دام
 با جایگزینی خوراک دام داخلی 

وزیر جهاد کشاورزی گفت: برای افزایش بهره وری در تولید دام باید خوراک 
بومی با قیمت مناســب  جایگزین کنیم و در این بخش نقش شرکت های 

دانش بنیان و کارخانه های تولیدی اهمیت دارد.
وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه صنعت دام و طیور، یک حوزه مهم در بخش تامین امنیت 
غذایی کشور است، گفت: بعد از مردمی سازی یارانه ها بیشترین فشار در حوزه تولید به صنعت دام 

و طیور وارد شد، اما تولیدکنندگان با غیرت پای تامین امنیت غذایی ایستادند. 
آقای ســاداتی نژاد گفت: با وجود تلاش هایی که در حوزه نقدینگی، مازاد تولید، آزادسازی 
صادرات، خرید تضمینی داشتیم باز هم تولیدکنندگان از اردیبهشت تا به امروز با چالش های 
بسیاری درگیر بودند و امیدواریم به زودی از این مشکلات عبور کنیم.وزیر جهاد کشاورزی، 
تامین خوراک دام را در رشد این صنعت مهم عنوان کرد و گفت: می توانیم خوراک جایگزین 
داخلــی با قیمت مناســب تر را با افزایش بهره وری جایگزین کنیــم و در این بخش نقش 
شرکت های دانش بنیان و کارخانه های تولیدی اهمیت دارد.آقای ساداتی نژاد گفت: رتبه بندی 
حدود ۸۰۰ کارخانه تولید خوراک دام انجام شده که ظرفیت تولید ۲۵ میلیون تن خوراک را دارد.

آقای ساداتی نژاد با اشاره به تاکید رییس جمهور درباره حرکت به سمت خودکفایی محصولات 
اساسی، گفت: تلاش داریم که به مرز خودکفایی برسیم و کشت سبزی و صیفی را از زمین باز 
به گلخانه منتقل کنیم، برای تحقق این مهم در فاز اول نیاز است که ۱۰۰ هزار هکتار گلخانه 
ایجاد کنیم این در حالی است که موجودی گلخانه در کشور ۲۳ هزار هکتار است بنابراین حدود 
۸۰ هزار گلخانه جدید نیاز داریم که شهرک های گلخانه ای ایجاد کنیم و فضای باز را به سمت 

محصولات راهبردی گندم، جو و دانه های روغنی هدایت کنیم.

صادرات برنج فعلا ممنوع است
دبیرکل بنکداران مواد غذایی گفت: برای حفظ تعادل در بازار داخلی برنج، 

فعلا صادرات این محصول ممنوع است.
آقای قاسمعلی حسنی با بیان اینکه امسال افزایش قیمت برنج ایرانی در یکصد سال اخیر بی 
سابقه و غیرمنطقی، غیر قانونی و سودجو گرانه بوده است، گفت: ظرف یک سال گذشته ما نه 
برنج کم داشتیم و نه انبار های ما خالی بود، همین الان برنج های کهنه در انبار های تهران و 
شهرستان ها و حتی در شمال موجود است، ولی ما هر سال یک بخشنامه ای داشتیم که بلای 
جان بعضی از کالا ها شده بود. از یک مرداد تا یک دی ماه برای حمایت است از کشاورز ایرانی 
ورود برنج خارجی ممنوع بود و این پنج ماهه فرصتی بود برای ســودجویی و ثروت اندوزی 
بعضی ها، با درخواست هایی که از دولت کردیم و آن ها هم قبول کردند امسال چیزی به عنوان 
قطع شدن واردات برنج نداریم و واردات برنج کماکان ادامه پیدا می کند. از طرفی دیگر با توجه 
به بارش های اخیر و بر اساس گزارش هایی که به ما دادند امسال انشاالله ۳۰ درصد افزایش 
تولید برنج داخلی را داریم، پس آزاد شدن واردات برنج خارجی و بودن برنج های پارسال در انبار ها 
و تولید ۳۰ درصد بیشتر برنج داخلی و افت تقاضا و مجموعه ای از عوامل باعث شده که برنج 
ایرانی در شهر های شمالی قیمت هایی که به ما دادند کاهش قیمت ۴۰ درصدی را تجربه کند.

او افزود: قیمت های فعلی در بازار ناشی از مقاومت فروشندگان به دلیل خرید های قبلی با قیمت 
بالا است و به مرور زمان شاهد تعادل در بازار برنج خواهیم بود.

آقای حسنی گفت: حدود ۶ میلیون ایرانی در بیش از ۶۰ کشور جهان ساکن هستند که مایل 
به خرید و استفاده از برنج مرغوب ایرانی هستند، اما با توجه به سیاست دولت برای متعادل نگه 
داشــتن بازار داخلی فعلا صادرات برنج ایرانی ممنوع است، اما از دولت تقاضا کرده ایم برای 
حمایت از کشاورز داخلی اجازه صادرات برنج داده شود تا هم کشاورز ایرانی متضرر نشود و هم 

بازار های جهانی را در اختیار داشته باشیم.
دبیرکل بنکداران مواد غذایی افزود: فعلًا صادرات ممنوع است. با توجه به آغاز فصل برداشت 
در بخش حبوبات، برنج و سایر مواد غذایی، کاهش قیمت های جهانی و امیدوار بودن به بحث 
برجام، انتظار داریم با تقویت پول ملی، روز های خوب در پیش باشد و شاهد کاهش قیمت در 

حوزه مواد غذایی باشیم.

اخبار کوتاه 

وزیر راه و شهرسازی ضمن تاکید بر واگذاری زمین 
به مردم برای ســاخت ویلا و خانه های یک طبقه 
تا سه طبقه گفت: در بافت های فرسوده ظرفیت 
احداث سه واحد مسکونی در هر پلاک وجود دارد. 

پس از برگزاری جلسه شورای عالی مسکن با حضور وزرای 
کشور، راه و شهرسازی، نیرو، نفت، جهاد کشاورزی و روسای 
بانک مرکزی و سازمان برنامه و بودجه و همچنین مسئولان 
دستگاه های مربوطه برگزار شد که به بررسی برنامه های تامین 
مالی مسکن برای دهک های کم درآمد و متوسط پرداخته شد، 
 ـوزیر  راه و شهرسازی، نشستی را به  امروز رســتم قاســمی 
صورت ویدئوکنفرانس با معاونان و مدیران کل راه و شهرسازی 

استان های سراسر کشور برگزار کرد.
در این نشست، قاسمی به موضوع واگذاری زمین به خود مردم 
برای ساخت خانه های دوطبقه، سه طبقه و ویلایی تک واحدی، 
اشاره کرد. او پیش از این هم یکی از محورهای طرح نهضت 
ملی مســکن را واگذاری زمین به متقاضیان به منظور احداث 

واحدهای ویلایی عنوان کرده بود.
وی با تاکید بر اینکه اولویت واگذاری زمین به خود مردم است 
تا مردم خودشان بسازند گفت: مردم خودشان تدریجی خانه را 

می سازند، باید کار کنیم تا مردم از مستاجری نجات پیدا کنند.
قاسمی تصریح کرد: در استان هایی که زمین وجود دارد، زمین 
به صورت تک واحدی و ویلایی به مردم ارائه و قرارداد یکساله 
بسته شود. در این زمینه هرجایی هم که زمین کم است اجازه 
ساخت دو طبقه و سه طبقه داده شود تا مردم به صورت گروهی 

خانه هایشان را بسازند.
قاسمی با اشــاره به اینکه اولویت اول در طرح نهضت ملی 
مسکن واگذاری ویلایی تک واحدی به مردم در استان هایی 
اســت که زمین لازم وجود دارد، درخصوص اهمیت سرعت 
ساخت مسکن در کشور به مدیران راه و شهرسازی استان ها 
گفت: مدیران راه و شهرســازی هر روز به پروژه های ساخت 

مسکن سرکشی کنند.
قاسمی تصریح کرد: بنیاد مسکن با آنکه هزاران پروژه در دست 

دارد عملکرد و پیشرفت خوبی دارد.
وی افزود: مسئول کار در ساخت مسکن در استان مدیر کل 
راه و شهرسازی هر استان است. اولویت اول واگذاری زمین به 
خود مردم است، مورد بعدی خود مالکانی است که زمین دارند و 
تسهیلات ساخت مسکن را از طریق طرح نهضت ملی مسکن 

در اختیارشان قرار داده می شود.

 وی با اعلام اینکه دســت مدیران کل راه و شهرسازی  در 
هر نوع اقدام عملیاتی در طرح نهضت ملی مسکن و قرارد با 

انبوه سازان باز است، بیان کرد: با انبوه سازان زمین تهاتر کنید.

وزیر راه و شهرسازی با اشاره به عملکرد بانک مسکن افزود: 
گزارشی مبنی برعدم همکاری بانک مسکن در طرح نهضت 

ملی مسکن تاکنون اعلام نشده است.

عضو کابینه دولت ســیزدهم وضعیت تعدادی از استان ها را 
در حوزه تامین زمین برای اجرای طرح نهضت ملی مســکن، 
نامطلوب خواند و به مدیران کل راه و شهرســازی آنها مهلت 
داد تا نسبت به تعیین تکلیف زمین ها برای ساخت واحدهای 
مسکونی اقدام کنند. وی افزود: ما نباید از برنامه زمان بندی طرح 
نهضت ملی مسکن عدول کنیم و تمامی اختیارات لازم را هم 
به استانداران به عنوان روسای شورای عالی مسکن داده ایم و 

کوتاهی و تاخیر در این زمینه پذیرفتنی نیست.
 قاسمی بر ظرفیت بالای بافت های فرسوده در تولید مسکن 
که بطور متوسط از نوســازی هر واحد فرسوده ۳ واحد جدید 

نیزتولید می شود، تاکید کرد.
وزیر راه و شهرســازی به مدیران راه و شهرسازی دستور داد 
با جدیت بیشتری به این موضوع بپردازند و بسته های تشویقی 
مناسبی برای سازندگان تعریف کنند و به صورت هفتگی ضمن 
بازدید از محلات هدف و روند نوسازی مسکن را پیگیری کنند 

و به عنوان یک اولویت جدی مدنظر قرار دهند.
عضوکابینه دولت ســیزدهم تاکید کرد: چنانچه بسته های 
تشــویقی مناسب برای این کار تعریف شــود نیاز چندانی به 

تسهیلات بانکی هم نخواهد بود.

وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد:

واگذاری زمین به مردم برای ساخت خانه های ویلایی

اینفوگراف

 مبارزه با فرار مالیاتی 
یکی از برنامه های اصلی است

 انجام هزار پرواز اربعین 
به شرط پذیرش فرودگاه های عراق

رییس سازمان امور مالیاتی:  رئیس سازمان هواپیمایی کشور:

رئیس ســازمان هواپیمایی کشــوری از آمادگی شرکت های 
هواپیمایی ایران برای انجام دادن هزار پرواز در اربعین امسال 

به شرط پذیرش فرودگاه های عراق خبر داد.
محمد محمدی بخش در خصوص آمادگی شــرکت های هواپیمایی برای 
سفرهای اربعین گفت: ۱۵ شرکت هواپیمایی برای پروازهای اربعین آمادگی دارند 

و در بازه زمانی ۱۵ تا پایان شهریور این پروازها انجام می شود.
محمدی بخش در این برنامه اظهار داشت: پیش از این ۱۲۰ پرواز هفتگی به 
صورت منظم در مسیر عتبات داشتیم که اکنون این رقم به ۱۵۵ پرواز در هفته 
رسید. هزار پرواز از طرف ایران اعلام شده است و مسافران از ۲۰ فرودگاه کشور 

اعزام می شوند، اما مقصد در عراق فقط ۲ فرودگاه بغداد و نجف است.
رئیس سازمان هواپیمایی کشوری درباره نرخ بلیت های اربعین گفت: امسال 
شرایط متفاوتی داشتیم و نرخ مصوب بلیت پرواز اربعین، ۶ میلیون تومان در نظر 
گرفته شده که از این قیمت ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان برای فرودگاه عراق 
است و با رایزنی های صورت گرفته با ایرلاین ها نرخ مصوب ۶ میلیون تومانی 
توافق شد.محمدی بخش با بیان اینکه ۱۰ هزار بلیت عرضه شده و به مردم 
فروخته شده است، گفت: ۱۵۵ پرواز از ابتدای دهه محرم تا کنون داشته ایم و 
این پروازها به تدریج افزایش می یابد و به علت اینکه این درخواست ها زیاد بوده 
است همه تقاضاها را نمی توانیم پوشش دهیم، تنها کاری که می توانیم انجام 
دهیــم ظرفیت را دو برابر کرده ایم و تا کنون نیز هیچ تخلفی صورت نگرفته 
و نظارت ها به طور مداوم صورت گرفته است. آقای محمدی بخش همچنین 

درباره فروش دلاری بلیت هواپیما گفت: چیزی به اســم فروش بلیت دلاری 
نداریم و واسطه های فروش بلیت و اتباع کشورها در این موضوع نقش داشتند و 
سه ایرلاین و چند دفتر مسافرتی نیز تاکنون برای فروش بلیت به صورت دلاری 

به دستگاه قضایی معرفی شده اند.
به گفته رئیس سازمان هواپیمایی کشوری ۱۷۰ ناوگان فعال داریم که به طور 
متوسط ماهانه دو میلیون و ۸۰۰ هزار جابجایی مسافر داخلی و خارجی داریم 
که این رقم نسبت به پارسال یک میلیون مسافر افزایش داشته است، در حوزه 
ترانزیت بار پیشتاز هستیم و همچنین در حوزه اطفای حریق بخش هوایی پیشتاز 
است که در حادثه طبس ۳۰ پرواز سورتی انجام شد.محمدی بخش ادامه داد: در 
حوزه طراحی و ساخت تمامی بخش های هواپیما نیز کمبودی نداریم و با توجه 
به پیشرفت هایی که در حوزه هوا فضا داریم، ساخت هواپیما دور از انتظار نیست 
که با همکاری وزارت دفاع، وزارت صمت و شــرکت های دانش بنیان و سایر 
دستگاه های زیر مجموعه این برنامه به زودی عملیاتی می شود.محمدی بخش 
در پاسخ به جایگاه حوزه حمل بار توسط بخش هوایی نیز گفت: در حوزه باری 
تعداد ناوگان را به ۱۱ فروند رسانده ایم که تمامی آن ها پهن پیکر هستند که کالا 
را از ۵ قاره جابجا می کنند. توانمندی بالایی داریم، اما با این وجود سهم خود را از 
بازار منطقه نگرفته ایم و باید در حوزه کارگو )باری( فعال تر باشیم و سهم ترانزیت 
هوایی را از بازار منطقه به دست بیاوریم. رئیس سازمان هواپیمایی کشور با بیان 
اینکه ۹۰ فرودگاه و ۱۶۰ هواپیمای عملیاتی داریم که البته این اعداد توازنی ندارند 
و نباید به دنبال توسعه فرودگاه باشیم بلکه باید به دنبال توسعه بخش ناوگان 
هوایی باشیم و در حوزه پروازهای ورزشی هم توانسته ایم گام های بسیار خوبی 
برداریم و تمامی ورزش های هوایی را در این حوزه ساماندهی کرده ایم.محمدی 
بخش درباره اقدامات حوزه ایمنی و امنیت هوایی بیان کرد: تمامی گزارش ها، 
حوادث هوایی، ســانحه ها و رویدادها به صورت مستقیم در سایت بارگذاری 
می شوند و بررسی علل حوادث هم به صورت شفاف در سایت بارگذاری می شود 
و متخصصان در حوزه ایمنی به هیچ عنوان از خطوط قرمز رد نمی شــوند و 
تمامی خلبانان آموزش دیده اند و به مردم اعلام می کنیم تا هواپیما ۱۰۰ درصد 
ایمن نباشد اجازه پرواز نخواهیم داد. رئیس سازمان هواپیمایی کشوری گفت: تیم 
سازمان جهانی هوانوردی و ایکائو در کشور حضور دارد و ما از تمام ظرفیت های 

قانونی ایکائو استفاده خواهیم کرد .

رییس کل سازمان امور مالیاتی کشور بابیان اینکه مبارزه با فرار 
مالیاتی از برنامه های اصلی سازمان است، گفت: در راستای 
اجرای این برنامه، شناســایی ذی نفعان اصلی شرکت های 
صوری جهت وصول معوقــات مالیاتی با همکاری نهادهای 

مرتبط در دستور کار قرار دارد. 
داود منظور رییس ســازمان امور مالیاتی در نشست ارزیابی عملکرد اداره 
کل امور مالیاتی استان اصفهان که با حضور معاونین و مدیران کل ذی ربط 
ســازمان و همچنین مدیران و روسای امور مالیاتی این استان برگزار شد، با 
اشاره به اینکه در سند مردمی دولت سیزدهم، موضوع مبارزه با فرار مالیاتی و 
شفاف سازی اقتصاد مورد تأکید قرار گرفته است، اظهار کرد: در راستای تحقق 
این برنامه، طبیعتاً نظام مالیاتی باید به سمتی برود که عمده درآمدهای مالیاتی 
از محل شناسایی فرارهای مالیاتی و شناسایی مؤدیان جدید تأمین شده و فشار 
بر مؤدیان منضبط که به تکالیف خود عمل کرده و حســاب و کتاب شفاف 

دارند، به حداقل برسد.
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی، افزود: فرار مالیاتی عموماً به دو شکل 
اساسی یعنی کتمان درآمد و ثبت هزینه های غیرواقعی صورت می پذیرد و با 
توجه به گسترده بودن فرار مالیاتی در کشور، سازمان مالیاتی برای برخورد با 
جرائم اقتصادی و فساد اداری و همچنین پیشگیری از زمینه های وقوع این 
پدیده، عزم جدی و قاطع دارد که با همکاری خوب نهادهای نظارتی و قوه 

قضائیه در حال سرعت گرفتن است.
داود منظور رییس ســازمان امور مالیاتی به ایجاد کارگروه های مشترک با 
پلیس امنیت اقتصادی اشاره کرد و عنوان داشت: در حال طراحی و تدوین 
برنامه جامعی هستیم که هم بتوان با شرکت های صوری که در گذشته وجود 
داشته و دارای پرونده مالیاتی هستند، مقابله کرد و هم از ایجاد و تشکیل این 
نوع شرکت ها تا حد ممکن جلوگیری شود و در این راستا، نیازمند همکاری 
 بیش ازپیش قوه قضائیه و اداره ثبت شــرکت ها و ســایر نهادهای ذی ربط

 هستیم.
رییس کل سازمان امور مالیاتی بر ضرورت پرداخت مالیات به عنوان یک 
تکلیف شهروندی و واجب اجتماعی تأکید کرد و گفت: در بحث مبارزه با فرار 
مالیاتی و فساد باید تمرکز بر شرکت ها و اشخاصی باشد که تأثیر بسیاری در 

شکل گیری این جرائم و مفاسد دارند و طبیعتاً باتکیه بر اصل اهمیت، باید سراغ 
افرادی برویم که اغلب فرار مالیاتی را شکل می دهند.

وی در ادامه به مســئله کارت خوان های مؤسسات قرض الحسنه نیز اشاره 
کرد و گفت: مطالبه سازمان امور مالیاتی در خصوص این موضوع، دریافت 
اطلاعات اشخاص در اجرای ماده ۱۶۹ مکرر قانون مالیات های مستقیم از 

دستگاه های ذی ربط است.
منظور در ادامه به موضوع استرداد مالیات بر ارزش افزوده نیز پرداخت و گفت: 
بــا رویکرد جدید نظام مالیاتی و پــس از اصلاحاتی که در قانون مالیات بر 
ارزش افزوده صورت گرفت، استرداد مالیات بر ارزش افزوده به شدت سرعت 

گرفته و جهش خوبی داریم.
رییس سازمان امور مالیاتی خاطرنشان کرد: از آنجایی که موضوع استرداد، 
در زمره شاخص های عدالت مالیاتی تلقی می شود، لذا بایستی به گونه ای عمل 
کنیم که ضمن احقاق حقوق مؤدیان در موعد مقرر قانونی، از مستندسازی و 

ارائه فاکتورهای غیرواقعی نیز تا حد امکان، جلوگیری شود.
عباس مزیکی، مدیرکل امور مالیاتی اســتان اصفهان در این نشست، نیز 
ضمن تشــریح اقدامات و ارائه گزارش عملکرد استانی، به همراه معاونین 
و روســای امور مالیاتی استان به بیان برخی مسائل، مشکلات، دغدغه ها و 
نیازهای اساسی این اداره کل پرداختند که مشکلات و سؤالات مطرح شده، 
توسط رئیس کل سازمان، معاونین و مدیران کل ستادی ذی ربط پاسخ داده 

شد و راهکارهای لازم ارائه شده است.

 تخصیص بیش از 376 هزار میلیارد تومان 
به مصوبات سفر های استانی 

روابط عمومی ســازمان برنامه و بودجه اعلام کرد: مجموع کل اعتبارات و 
تعهدات دولت تا پایان سال  ۱۴۰۳ برای اجرای مصوبات سفر های استانی 

بیش از ۳۷۶ هزار میلیارد تومان است.
روابط عمومی سازمان برنامه و بودجه، با تشریح وضعیت اعتبارات و عملکرد مصوبات سفر های 
استانی دولت سیزدهم تا پایان سال ۱۴۰۳، اعلام کرد: مجموع کل اعتبارات و تعهدات برای 
اجرای مصوبات سفر های استانی، سیصد و هفتاد و شش هزار و دویست و پنجاه و نه )۳۷۶۲۵۹(  
میلیارد تومان است که صد و هشت هزار و شصت و نه )۱۰۸۰۶۹( میلیارد تومان نیز از طریق 

تسهیلات و سرمایه گذاری اعتبارات اختصاص داده خواهد شد.

سهم سازمان برنامه و بودجه تا پایان سال ۱۴۰۳ برای اجرای مصوبات سفر های استانی صد 
و هفتاد و ســه هزار و دویست و هفتاد و چهار میلیارد )۱۷۳۲۷۴( تومان تعیین شده که سهم 
دستگاه های اجرایی و استانی نیز صد و بیست و هشت هزار و نهصد و هفتاد و شش )۱۲۸۹۷۶( 
میلیارد تومان است.در سال ۱۴۰۰ حدود ۱۲۲ درصد از تعهدات سازمان برنامه و بودجه محقق 
شده است. در سال ۱۴۰۰ به ۱۷ استان سفر انجام شد و مجموع تعهدات سازمان برنامه و بودجه 
در این سال، شانزده هزار و صد و هفتاد و سه )۱۶۱۷۳( میلیارد تومان بوده است که مجموعاً 
نوزده هزار و ششــصد و پنجاه و چهــار )۱۹۶۵۴( تومان به صورت نقد برای اجرای مصوبات 
سفر های استانی تخصیص داده شد. در ســال ۱۴۰۱ به ۱۴ استان سفر انجام شده که برای 
۱۲ استان مجموع دوازده هزار و هفتصد و هشتاد )۱۲۷۸۰( میلیارد تومان )۷۷۸۰ میلیارد تومان 
به صورت اسناد و ۵۰۰۰ میلیارد تومان به صورت نقد( از محل منابع عمومی تخصیص داده شده 
است که تخصیص اسناد معادل ۶۰ درصد نقد محاسبه شده است. در این صورت می توان گفت 
در سال ۱۴۰۱ تاکنون نه هزار و ششصد و شصت و هشت )۹۶۶۸( میلیارد تومان تخصیص 
داده شــده است. جمع تعهد سازمان برنامه و بودجه تا پایان پنج ماهه اول سال ۱۴۰۱،  چهل 
و نه هزار و صد و شــصت و سه )۴۹۱۶۳(  میلیارد تومان بوده است. تاکنون بیست و نه هزار 
و  سیصد و بیست و دو )۲۹۳۲۲( میلیارد تومان معادل  ۶۰ درصد اختصاص یافته است.جمع 
تعهدات سازمان برنامه و بودجه در سال ۱۴۰۲ و ۱۴۰۳،   هفتاد و هفت هزار و نهصد و بیست 
و پنج )۷۷۹۲۵(  میلیارد تومان  است که ان شاءالله همه اعتبارات  با برنامه ریزی که انجام شده 

به طور کامل اختصاص داده خواهد شد.  

تأیید عرضه گوشت اسب و الاغ 
رئیس سازمان نظام دامپزشکی کشور مطرح کرد:

رئیس سازمان نظام دامپزشکی کشور گفت: عرضه گوشت 
 اســب و الاغ در کشــور وجود دارد اما میزان آن نگران کننده 

نیست.
حامد زارعی رئیس سازمان نظام دامپزشکی در مراسم افتتاحیه بیست و یکمین 
نمایشــگاه بین المللی دام، طیور و آبزیان درباره مباحث مطرح شده مبنی بر 
عرضه گوشت تک سم ها از جمله اسب و الاغ اظهار داشت: بر اساس گزارشاتی 
که به ما رسیده این مسئله صحت دارد اما میزان آن در حدی نیست که مردم 

بخواهند نگران شوند.
وی افزود: البته با کشتارهای غیرمجاز که شیوه و پروتکل های بهداشتی را 
رعایت نمی کنند، مواجه هستیم به عنوان مثال کسانی که دام را در کنار خیابان 
و یا خارج از کشتارگاه بدون ناظر بهداشتی، ذبح می کنند اما اینکه بگوییم عرضه 
گوشت تک سم ها در میزان بالا در کشور رواج دارد، چنین مسئله ای صحت 

ندارد.
زارعی در بخش دیگری از سخنان خود در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه 

گفته می شود از گوشــت برخی حیوانات از جمله گربه ها در تولید سوسیس 
و کالباس استفاده می شــود، این مسئله را رد کرد و گفت: این مسئله را قویاً 
 تکذیب می کنم و هیچ گربه ای برای تولید سوســیس و کالباس کشــته ن

می شود.
زارعی با اشاره به اینکه طبق قانون در تمام اماکنی که به تولید، پرورش و یا 
کشتار دام مشغول هستند، ناظر بهداشتی وجود دارد که بر فرآیند کار نظارت 
می کند، تصریح کرد: تأیید صلاحیت این ناظران بهداشتی که دکتر دامپزشک 

هستند برعهده سازمان نظام دامپزشکی است.
رئیس سازمان نظام دامپزشکی کشور درخصوص اینکه آیا تاکنون مواردی از 
تخلف در میان این دامپزشکان وجود داشته است؟ گفت: قطعاً تخلفاتی بوده که 

با آنها برخورد شده است.
رئیس سازمان نظام دامپزشکی کشور درباره آمار موجود در این حوزه اظهار 

داشت: ما آماری در این زمینه نداریم.
زارعی با تأکید بر اینکه نظارت ها و بازرسی ها در این زمینه به صورت روتین 

در حال انجام است، افزود: پروتکل ها به طور کامل از اخطار تا پلمب و ارجاع به 
ضابطین قضائی انجام می شود.

وی اضافه کرد: متأسفانه به خاطر افزایش قیمت گوشت ممکن است برخی از 
این تخلفات به صورت قارچ گونه رشد کنند و به همین دلیل از مردم می خواهیم 

محصولی را که خریداری می کنند با دقت کامل بخرند و به قیمت، کیفیت و 
پروانه صنف کاملًا توجه نمایند و اگر با مشکلی در این حوزه مواجه شدند، حتماً 
آن را به اطلاع مراجع ذیصلاح برسانند تا ما بتوانیم با متخلفین برخورد کنیم 

و جلوی کار را بگیریم.
زارعی رئیس سازمان نظام دامپزشکی کشور با بیان اینکه اختیارات ما در حوزه 
دامپزشکی بسیار محدود است و با خلاء قانونی در این زمینه مواجه هستیم، 
گفت: ناظرین بهداشــتی، رسمی هستند و کارت و قدرت اثر دارند اما ضابط 

قضائی نیستند.
رئیس سازمان نظام دامپزشکی کشور ادامه داد: در حال پیگیری هستیم که 

ناظر بهداشتی، ضابط قضائی نیز باشد و به اعتقاد ما باید این اتفاق بیفتد.
رئیس ســازمان نظام دامپزشکی کشور گفت: در حال حاضر نیز هم نیروی 
انتظامی و هم شهرداری ها و هم سایر دستگاه هایی که اختیار دارند، به محض 
اینکه ناظر بهداشتی به آنها اعلام تخلف کند وارد عمل می شوند و با متخلفان 

برخورد می کنند.
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